
Zápis z jednání  Výboru  SČP ČSL JEP a RK ze dne  13. 12. 2024 prezenčně 
 

Přítomni (abecedně a bez titulů): 

Členové výboru: P. Dundr, J. Dušková, P. Fabian, T. Jirásek, K. Kamarádová, A. Ryška, M. Trnková, J. 

Zámečník 

Členové revizní komise:  D. Cempírková, O. Fabián, J. Laco, E. Sehnálková, I. Staniczková Zambo 

Omluveni: R. Matěj 

 

Kontrola zápisu z minulého jednání 

• Výbor projednal otázku stipendií na ECP 2025 ve Vídni se stejnými pravidly jako v loňském roce 

2024. Komise ve složení J. Dušková, P. Fabian, J. Laco určí termín vypsání a následně vybere 10 

stipendistů – viz příloha č. 1 - ECP  

Aktuality: 

• Výbor vítá novelu vyhlášky 397/2020 Sb. (provedená vyhláškou č. 386/2024 Sb.) týkající se 

postgraduálního vzdělávání, která vyšla a s účinností od 1. 1. 2025.  

https://mzd.gov.cz/tiskove-centrum-mz/novelizace-vyhlasky-o-vzdelavani-v-zakladnich-

kmenech-lekaru-prinasi-vetsi-flexibilitu-vzdelavaciho-procesu/ 

Zásadními novinkami pro školence v našem oboru je nepovinná povaha „kolečka“ na klinických 

pracovištích a zrušení povinných kurzů pořádaných IPVZ (radiační ochrana, základy 

zdravotnické legislativy, atd). 

• Revizní komise se na základě podkladů poskytnutých prof. Duškovou seznámila s průběžným 

stavem hospodaření SČP za období 1-11/2024 a vzala jej na vědomí bez připomínek.  

• Výbor projednal problematiku vyšetřování punkčních biopsií prostatické tkáně, kde zdůrazňuje, 

že mezi parametry, které musí být zahrnuty ve výsledkovém protokolu, patří přesná specifikace 

týkající se rozsahu infiltrace nádorem ve všech odebraných vzorcích. Nutná je specifikace 

celkového rozsahu infiltrace i rozsahu infiltrace podle jednotlivých komponent (kategorií 

Gleason skóre). Měření rozsahu infiltrace lze provést jakýmkoliv způsobem umožňujícím 

přesnou specifikaci, tedy optometricky s měřítkem, použitím kamery a příslušného měřícího 

SW, použitím SW pro obrazovou analýzu, nebo metodami tzv. AI atd. Bez ohledu na celkový 

počet punkčních vzorků postižených nádorem se dle názoru výboru doporučuje vykazovat 

morfometrický kód při diagnóze karcinomu prostaty pouze 1x, s možnou modifikací dle 

konkrétní situace.   

• Výbor vzal na vědomí Zprávu o činnosti revizní komise za rok 2024. 

• Výborem byla diskutována problematika doškolovacích kurzů organizovaných katedrou 

patologie IPVZ – k jednání pověřen R. Matěj. 

https://mzd.gov.cz/tiskove-centrum-mz/novelizace-vyhlasky-o-vzdelavani-v-zakladnich-kmenech-lekaru-prinasi-vetsi-flexibilitu-vzdelavaciho-procesu/
https://mzd.gov.cz/tiskove-centrum-mz/novelizace-vyhlasky-o-vzdelavani-v-zakladnich-kmenech-lekaru-prinasi-vetsi-flexibilitu-vzdelavaciho-procesu/


• Výbor zrušil Neuropatologickou sekci SČP, která byla založena v roce 1998 a již dlouhodobě 

nevykazovala aktivní činnost. 

• Výbor odsouhlasil proplacení faktury dr. Uhrinovi za rok 2024 (ve výši 10 tis. kč.) za správu 

webových stránek SČP. 

• Noví hodnotitelé SEKK (program HCB) schválení výborem: P. Škapa, V. Židlík, L. Čapková. 

• M. Trnková informovala:  

• Jednání OV ML ČIA ze dne 18.11.2024: 

• nutno aktualizovat seznamy aktivních posuzovatelů ČIA a NASK, v 1Q proběhnou 

harmonizační schůzky ČIA s posuzovateli jednotlivých odborností ke sjenocení přístupů 

k požadavkům nové normy  

• vzhledem k přechodu na aktualizovanou normu 15189:2023 a tím dané vytíženosti,  

ČIA doporučuje laboratořím podávat přihlášky k reakreditaci co nejdříve, aby bylo 

přeposouzení přechodu na novou normu ukončeno do konce roku 2025. 

• cytologický screening: informace z Komise pro screening karcinomu děložního hrdla z 

15.10.2024 

• Komise diskutovala vyjádření, které bylo připraveno v návaznosti na European 

guidelines, ke zdůvodnění podmínky provádění 50 tis. cytologických vyšetření pro 

nasmlouvání HPV testace. Vyjádřením bylo potvrzeno, že podmínka minimálního počtu 

je v souladu s evropskými doporučeními. Dle evropských doporučení by měla 

pracoviště pro HPV screening provádět alespoň 10 tis. HPV testů ročně, v budoucnu je 

tedy možná i diskuse o dalších parametrických úpravách podmínky. 

• Dále se diskutuje navýšení minimálního počtu skel pro jednu laboratoř na 50 tisíc/rok, 

Komise navrhuje zařadit tuto podmínku při dalším udělování statutu screeningovým 

centrům v 2026 

• 2025 - plán přechodu registru Cervix od IBA pod ÚZIS (data laboratoří, gynekologů a 

plátců na jedné platformě s možností individuální identifikace pacientů/klientů) 

 

Noví členové:  Barbora Ošlejšková 

 

Termíny dalších schůzí výboru SČP a revizní komise:   

28. 2. 2025 a 16. 4. 2025 od 9:00 hod telekonferenčně  

13. 6. 2025 od 10:00 prezenčně na Hlavově ústavu v Praze. 

 

Zapsala: Eva Sehnálková 


